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Protokół nr LXII (62) z Sesji Rady Powiatu w Gołdapi 

w dniu 21 grudnia 2022 r.  

 

 w godz. 1300 – 1542 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk stwierdziła quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych uchwał i przyjmowanie sprawozdań: na 15 Radnych 

stanowiących ustawowy skład Rady obecnych było 14 Radnych /lista obecności  

w załączeniu- zał. nr 1 do protokołu/.  

Obecni: 

1. Adam Bruś 

2. Andrzej Ciołek 

3. Józef Dominiuk 

4. Jarosław Wiktor Dzienis 

5. Anna Falińska 

6. Alicja Anna Iwaniuk 

7. Małgorzata Marianna Kuliś 

8. Marek Kuskowski 

9. Leszek Retel 

10. Grażyna Barbara Senda 

11. Karol Szablak 

12. Wioletta Tomaszewska-Walc 

13. Marzanna Marianna Wardziejewska 

14. Piotr Wasilewski 

15. Stanisław Wójtowicz 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała wszystkich uczestników 

sesji Rady Powiatu w Gołdapi, iż obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przywitała przybyłych na Sesję Radnych 

Rady Powiatu i otworzyła obrady LXII (62) Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 2  

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła proponowany porządek 

obrad. Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk zapytała, czy są jakieś uwagi bądź 

zmiany do porządku obrad /porządek obrad w załączeniu –zał. nr 2 do protokołu/.   Przewodnicząca 

Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk zaproponowała wprowadzenie zmiany porządku obrad 

poprzez dodatnie punktu 3 oraz w punkcie 9 podpunktu h w brzmieniu: /zmieniony do porządku 

obrad w załączeniu –zał. nr 3 do protokołu/. 

 

3. Złożenie ślubowania przez Radnego Rady Powiatu w Gołdapi Pana Adama Bruś.   

9 h. Podjęcie uchwały Rady powiatu w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia  

       „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gołdapskiego do roku 2030”. 

 

Uwag do proponowanych zmian nie zgłoszono  

Przewodnicząca przeszła do przegłosowania zmian porządku obrad.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenie zmian do porządku poprzez dodanie punktu 3 w brzmieniu: Złożenie ślubowania 

przez Radnego Rady Powiatu w Gołdapi Pana Adama Bruś oraz dodanie w punkcie  

9 podpunktu h w brzmieniu: zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Gołdapskiego do roku 2030”.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja Anna 

Iwaniuk, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

  

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.  
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Ad. 3  

Przewodnicząca Rady Pani  Alicja Iwaniuk  poinformowała, iż zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy 

z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym radny przed objęciem mandatu składa 

ślubowanie. Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że Akt ślubowania 

odbędzie się w następujący sposób: 

Ma Pan tekst roty ślubowania przed sobą. Przeczytam tekst roty ślubowania. Ślubowanie może 

być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeczytała tekst roty ślubowania: 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, 

strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności 

Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji  

i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”.  

Następnie Pan Adam Bruś  złożył ślubowanie, a Przewodnicząca Rady Pani Anna Falińska 

pogratulowała objęcia mandatu i oświadczyła, że wraz ze złożeniem ślubowania Pan Adam 

Bruś objął mandat Radnego Powiatu Gołdapskiego V kadencji. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca poinformowała, iż protokoły z LX (60), LXI (61) Sesji Rady Powiatu zostały 

wyłożone do wglądu i przesłane drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady zapytała, czy 

Radni mają uzupełnienia bądź sprostowania do protokołów. 

 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeszła do przegłosowania protokołów.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z LX (60), LXI (61) Sesji..  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja 
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Anna Iwaniuk, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła informację Przewodniczącego 

Rady z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że miała stały kontakt  

z kierownikami jednostek organizacyjnych powiatu, pracownikami Starostwa, a przede 

wszystkim Zarządem Powiatu: 

✓ zajmowała się sprawami bieżących Rady Powiatu,  

✓ pracowałam nad porządkiem obrad  dzisiejszej Sesji Rady Powiatu, 

✓ pełniłam dyżury w Starostwie Powiatowym w Gołdapi oraz była w stałym koncie  

z Biurem Rady. 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 6 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska przedstawiła informację z działalności Zarządu Powiatu 

w zakresie międzysesyjnym oraz informację z wykonania uchwał Rady Powiatu /informacja  

w załączeniu- zał. nr 4 do protokołu/. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że w terminie od 29 listopada 2022 

roku do 21 grudnia 2022 roku Zarząd Powiatu w Gołdapi odbył 3 posiedzenia, na których 

zajmował się między innymi: 

1. Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie: 

a) zmian budżetu powiatu w roku 2022 – 2 projekty uchwał, 

b) nabycia przez Powiat Gołdapski niezabudowanej nieruchomości gruntowej,  

położonej w obrębie Żabin gmina Banie Mazurskie oraz położonej w obrębie Pietraszki  

gmina Gołdap, przeznaczonych pod drogę powiatową, 

c) nieodpłatnego przejęcia nieruchomości Skarbu Państwa do powiatowego zasobu 

nieruchomości. – 3 projekty uchwał, 

d) wprowadzenia autopoprawek do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2023– 2038, 
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e) wprowadzenia autopoprawek do projektu budżetu powiatu na 2023 rok. 

2. Zarząd zatwierdził plan Pracy Zarządu Powiatu na 2023 r. 

3. Zarząd rozpatrzył:  

✓ wniosek w sprawie  zatwierdzenia preliminarza kosztów działalności prowadzenia 

całodobowej placówki opiekuńczo – wychowawczej na okres od 1 stycznia  

do 30 czerwca 2023 r. 

✓ wniosek w sprawie wygaszenia trwałego zarządu dla Zespołu Szkół Zawodowych  

w Gołdapi oraz ustanowienia trwałego zarządu dla Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gołdapi do części zabudowanej nieruchomości w wysokości 39/1000 

udziału (poddasze o pow. użytkowej 107,62 m
2
, mieszczące się w budynku  

nr 4 – budynek byłego internatu), oznaczonej numerem geodezyjnym działki 1885/14  

o pow. 1,5459 ha, położonej przy ul. Jaćwieskiej 14A w Gołdapi. 

4. Zarząd opracował  projekty uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

✓ zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2037, 

✓ zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 

2022, 

✓ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023- 2039, 

✓ uchwalenia budżetu Powiatu Gołdapskiego na 2023 rok, 

✓ zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Gołdapskiego do roku 2030”. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że w dniu 29 listopada 2022 roku Rada 

Powiatu w Gołdapi podjęła 7 uchwał, których projekty opracował: Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Gołdapi – 1 projekt uchwały, Wydział Komunikacji i Transportu –  

1 projekt uchwały, Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska – 2 projekty uchwał, 

Główny specjalista ds. organizacji pozarządowych – 1 projekt uchwały, Wydział Finansowy  

– 2 projekty uchwał. Powyższe uchwały zostały przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

oraz Wojewodzie Warmińsko – Mazurskiemu w celu poddania kontroli zgodności z prawem 

oraz publikacji. Uchwały zostały zrealizowane zgodnie z ich treścią. Szczegółowa informacja 

dostępna jest w Biurze Rady i Zarządu Powiatu 
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Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że uczestniczyła w następujących 

przedsięwzięciach: 

1. 1 grudnia 2022 r. udział we wręczeniu nagród w konkursie wiedzy o HIV / AIDS 

zorganizowanym przez Powiatową Stację Sanitarno-Epidemiologiczną z okazji Światowego 

Dnia AIDS, 

2. 7 grudnia 2022 r. w wideokonferencji  poświęconej omówieniu bieżącej sytuacji  

w tematach: pomoc obywatelom Ukrainy – planowana nowelizacja ustawy;, dodatek 

węglowy, inne źródła ciepła oraz dystrybucja węgla; 

3. 10 grudnia 2022 r. w przekazaniu "Szlachetnej Paczki"; 

4. 11 grudnia 2022 r. w XII Jarmarku Bożonarodzeniowym organizowanym przez Starostwo 

Powiatowe w Gołdapi; 

5. 12 grudnia 2022 r. w ozdobieniu choinki z uczniami Zespołu Szkół Zawodowych  

w centrum miasta;  

6. 13 grudnia 2022 r. w V konkursie "Kolęd i Pastorałek" organizowanym przez Szkołę 

Podstawową nr 1 im. Mikołaja Kopernika w Gołdapi; 

7. 14 grudnia 2022 r. w podpisaniu umowy na zadanie pn.: „Modernizacja ulic w Gołdapi o nr 

– 4801N ul. A. Krajowej, 4833N ul. E. Plater, 4812N ul. Kościuszki, 4837N ul. Reymonta 

oraz drogi Jagoczany – Audyniszki”, na które Powiat Gołdapski otrzymał dofinansowanie z 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych (Edycja 3 PGR) 

Wartość zadania: 4.956.273,77 zł, wartość dofinansowania: 4.857.148,30 zł, wkład własny: 

99.125,47 zł. Wykonawcą zadania będzie: Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe z Suwałk 

oraz w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Uniwersytet III Wieku;  

8. 15 grudnia 2022 r. w finale VI Konkursu Wiedzy o Rynku Pracy organizowanym przez 

Powiatowy Urząd Pracy w Gołdapi; 

9. 16 grudnia 2022 r. w szkoleniu w ramach projektu pn. „Bądź uważnym i ostrożnym 

pieszym” realizowanego  z Rządowego Programu Ograniczania Przestępczości  

i Aspołecznych Zachowań Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024. 

10. 20 grudnia 2022 r. w spotkaniu opłatkowym na zaproszenie Związku Emerytów,  

  Rencistów  i Inwalidów. 

Radny Pan Marek Kuskowski zwrócił się z prośbą o uzupełnienie informacji miedzy innymi 

jak została zrealizowana uchwała Rady Powiatu w sprawie wniosku dyrektorów jednostek 

oświatowych.  Zwrócił się z prośbą  o informacje w sprawie funkcjonowania szpitala  

oraz jaki sposób wspieramy naszych przyjaciół z rejonu Wyżnickiego.   
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Starosta Pani Marzanna Wędziejewska odpowiedziała, że spotkanie z nauczycielami z Zespołu 

Placówek Edukacyjno-Wychowawczych miało miejsce jak również związkami zawodowymi. 

Zostały przekazane zmiany, które są planowane  w regulaminie wynagrodzeń. Jeżeli chodzi  

o szpitala to spotykamy się z Panem prezesem raz w tygodniu, żeby omówić  wszystkie sprawy 

w zakresie funkcjonowania szpitala. Funkcjonowanie na chwilę obecną wygląda całkiem 

przyzwoicie. Współpraca z rejonem Wyżnickim  cały czas funkcjonuje. Spotkaliśmy się w tym 

roku, po wybuchu wojny. Przekazaliśmy informację, że mogą liczyć w każdej chwili na naszą 

pomoc. Takim głównym ambasadorem, łącznikiem tej pomocy, szczególnie dla tego okręgu, 

jest nasz dawny radny Jaromir Krajewski.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski  odpowiedział, że warto się chwalić sprawami, które  

idą w dobrym kierunku i informować o tym radnych. Radny Pan Marek Kuskowski  odniósł się 

do długiego okresu realizacji uchwały Rady Powiatu w sprawie regulaminu wynagradzania. 

Dodała również, że jak by nie zapytał o te informację to rada by o ty nie wiedziała.  

 

Starosta Pani Marzanna Wędziejewska odniosła się do wypowiedzi Radnego Pana Marka 

Kusowskiego, dodała, że takie rzeczy są omawiane zawsze w punkcie sprawy różne. 

Przekazanie pewnych informacji miało nastąpić w tym punkcie. Natomiast jeżeli chodzi  

o funkcjonowaniu Spółki Goldmedica to odbywa się to każdego roku, w styczniu.  

Jest  to w naszym planie komisji i sesji w 2023 roku. Pełna analiza szczegółowa nastąpi  

w miesiącu styczniu 2023 roku.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek poinformował, że dla naszych przyjaciół z rejonu Wyżnicy. 

Podjęliśmy uchwałę również na Łynie Ławie, że przekazujemy środki na ten cel pomocowy. 

Ambasador, pan Krajewski, również dostarczył sprzęt potrzebny do bezpośredniego 

funkcjonowania. Dedykowana była również kamera termowizyjna dla naszych przyjaciół  

z tego regionu. A więc sukcesywnie, transzami, staramy się o tą pomoc, oprócz tego  

co powiedziała pani starosta. Umundurowanie polowe dla żołnierzy walczących w Ukrainie, 

również zostało dedykowane. Zbiórka odbyła się w naszym starostwie. Dzięki uprzejmości 

emerytów wojskowych, którzy szereg sortów przekazali na ten cel. I skutecznie dotarło  

to do naszych przyjaciół. 
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Starosta Pani Marzanna Wardziejewska uzupełniając wypowiedz Pana wicestarosty, dodała,  

że namówiliśmy naszych kolegów z innych powiatów, żeby swoją częścią z tej właśnie Łyny 

Ławy, podzielili się również, żeby te pieniądze trafiły na zakupy właśnie do tego rejonu. To też 

jest bardzo ważne, bo tych pieniędzy na zakupy mieliśmy o wiele więcej.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski poinformowała że Rada podejmowała w tym zakresie dwie 

uchwały, dodała, że Pani Starosta skupiła się na wnioskach nauczycieli. Radny Pan Marek 

Kuskowski zapytał co z wnioskami dyrektorów jednostek oświatowych. Czy ta uchwała została 

wykonana. Czy jeszcze czeka na swoją kolej? Radny Pan Marek Kuskowski poinformowała, 

że  może jeszcze pół roku potrzeba?  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poprosiła, żeby Radny Pan Marek Kuskowski  

nie przepisywał złej woli. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że druga uchwała 

dotyczyła dyrektorów. W tym zakresie zostały poczynione krok,  informacja poszła  

do związków zawodowych.  

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, 

Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej Pani Grażyna Senda 

przedstawiła wnioski i opinie Komisji Stałych Rady /informacja w załączeniu- zał. nr 5 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Grażyna Senda poinformowała, że posiedzenie Komisji 

Stałych Rady Powiatu odbyło się w dniu 19 grudnia br. Wiceprzewodnicząca przedstawiła 

opinie Komisji Stałych Rady Powiatu do materiałów będących przedmiotem posiedzenia 

dzisiejszej Sesji Rady Powiatu.   

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Dominiuk poinformowała, że w dniu 

19.12.2022 r. odbyło się posiedzenie Komisji rewizyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Gołdapi przedmiotem posiedzenia była informacja z zakresu zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gołdapi na 2023 rok. Komisja wniosków  

nie wypracowała. 
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Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 8 

Skarbnik Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gołdapskiego na lata 2023 – 2039 oraz Budżetu Powiatu Gołdapskiego  

na rok 2023 z uwzględnieniem autopoprawki /projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2023 – 2039 oraz Budżetu Powiatu Gołdapskiego na rok 2023 z uwzględnieniem 

autopoprawki w załączeniu – zał. nr 6 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że uchwala się Wieloletnią 

Prognozę Finansową Powiatu Gołdapskiego na lata 2023 – 2039. Przyjmuje się wykaz 

przedsięwzięć realizowanych w latach 2023 – 2026. Upoważnia się Zarząd Powiatu  

do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć. Upoważnia się Zarząd 

Powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym  

i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których 

wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Upoważnia się Zarząd Powiatu do: 

przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do zaciągania 

zobowiązań, związanych z realizacją przedsięwzięć. Przekazanie uprawnień kierownikom 

jednostek organizacyjnych powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których 

realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości 

działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Skarbnik 

Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że dochody budżetu powiatu w wysokości  

63 455 874,00 zł, z tego:  dochody bieżące w wysokości 36 538 339,00 zł, dochody majątkowe  

w wysokości 26 917 535,00 zł. Wydatki budżetu powiatu w wysokości 68 314 159,00 zł, z tego:  

wydatki bieżące w wysokości 38 657 049,27 zł, wydatki majątkowe w wysokości  

29 657 109,73 zł. Wydatki inwestycyjne w 2023 roku w wysokości 29 657 109,73 zł. Wydatki 

na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych  

i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki pochodzące ze źródeł zagranicznych nie 

podlegających zwrotowi. Dochody i wydatki związane z realizacją: zadań z zakresu 

administracji rządowej i innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego 

odrębnymi ustawami, zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego.  Deficyt budżetu powiatu w  wysokości 4 858 285,00 zł 

zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: ze sprzedaży papierów wartościowych 

(obligacji) w kwocie 2 310 000,00 zł, wolnymi środkami jako nadwyżki środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego, wynikających z rozliczeń 
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wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek  z lat ubiegłych  w kwocie  

1 534 781,87 zł, nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w wysokości 1 013 503,13 zł  w tym : 

750 245,93 zł - środki otrzymane w 2020 r. z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

zostaną przeznaczone w całości na wydatki majątkowe, 263 257,20 zł – środki określone w art. 

5 ust. 1 pkt 2 i dotacje na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem 

tych środków. Przychody budżetu w wysokości 5 898 285,00 zł, w tym środki z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 750 245,93 zł, rozchody w wysokości 1 040 000,00 

zł. Limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 

wartościowych zaciąganych na: sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie  

do 2 300 000,00 zł. sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 2 310 000,00 zł, 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek  

oraz emitowanych papierów wartościowych w kwocie 1 040 000,00 zł. Wydatki przypadające 

do spłaty w roku budżetowym 2023, zgodnie z zawartą umową z tytułu poręczeń i gwarancji 

udzielonych przez powiat – 0,00 zł.  Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar o których 

mowa w art. 402 ust. 4 – 6 i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r.  – Prawo ochrony 

środowiska: dochody w wysokości – 18 000,00 zł. wydatki w wysokości – 18 000,00 zł. Ustala 

się dochody i wydatki z tytułu wpływów,  o których mowa w art. 41b  ust. 2 i 3 ustawy z dnia 

17 maja 1989  r. – Prawo geodezyjne i kartograficzne: dochody w wysokości – 250 000,00 zł, 

wydatki w wysokości  – 250 000,00 zł. Ustala się dochody i wydatki za korzystanie  

przez operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców, których 

właścicielem albo zarządzającym jest Powiat Gołdapski, określone w art.16 ust.4 i ust.7 pkt 1 

Ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym: dochody w wysokości 

– 3 000,00 zł, wydatki w wysokości – 3 000,00 zł. Zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielanych z budżetu Powiatu Gołdapskiego. Ustala się plan dochodów i wydatków  

ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, o których mowa w art. 65 ustawy  

z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych  

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. W budżecie tworzy 

się rezerwy w łącznej wysokości 400 000,00 zł, w tym:  rezerwę ogólną – 102 000,00 zł. 

rezerwę celową  – 298 000,00 zł, z tego: z przeznaczeniem na wydatki jednostek oświatowych, 

których szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być dokonany  

w okresie opracowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego w kwocie  

233 000,00 zł, na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 65 000,00 zł. 

Upoważnia się Zarząd Powiatu do: zaciągania kredytów i pożyczek oraz emisji papierów 
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wartościowych do wysokości poszczególnych limitów zobowiązań, określonych  

w § 5. Uchwały na: sfinansowanie przejściowego deficytu, sfinansowanie planowanego 

deficytu, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów  

i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych zaciągania zobowiązań:  

na finansowanie wydatków na realizację przedsięwzięć oraz na programy i projekty 

realizowane ze środków Unii Europejskiej lub bezzwrotnych środków zagranicznych z tytułu 

umów, których realizacja w roku budżetowym  i w latach następnych jest niezbędna  

dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i z których wynikające płatności wykraczają poza 

rok budżetowy, przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym powiatu  

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym  i w latach 

następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy, dokonywania zmian w planie wydatków 

polegających na: przeniesieniach wydatków pomiędzy paragrafami i rozdziałami klasyfikacji 

budżetowej, w tym również na wniosek kierowników jednostek w zakresie  

ich planów finansowych, w paragrafach dotyczących wynagrodzeń i uposażeń 

niepowodujących jednocześnie zwiększenia ogólnej kwoty środków na wynagrodzenia  

i uposażenia, z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami. Przeniesień w granicach 

planu wydatków inwestycyjnych polegających na przesunięciach między zadaniami 

inwestycyjnymi w ramach działu. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach 

bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu powiatu. W celu realizacji 

zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym  

na terytorium tego państwa upoważnia się Zarząd Powiatu do dokonywania zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym dokonywania 

przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej. 

 

Starosta Pani  Marzannę Wardziejewską dodała, że rok 2023 dla wielu samorządów jest rokiem 

trudnym. Przede wszystkim  sytuacja geopolityczną  wzrost energii elektrycznej i cieplnej.  

Jak również galopującą inflację. Oprócz tego, to co już powiedziała Pani Skarbnik, z naszego 

punktu widzenia i innych samorządów, widać, że środki przeznaczone na oświatę,  

czyli subwencja oświatowa. Jest rzeczywiście niewystarczająca. Ciągle się zmniejsza pomimo 

zwiększonego naboru uczniów.  Obserwujecie Państwo również jakie mamy spadki wpływów 

z podatków. Szczególnie jest to  widoczne właśnie w naszym powiecie. Natomiast my na te 

dochody bardzo mocno w powiatach liczymy. Dostajemy zadania do wykonania zlecone 

samorządom niestysty za tym nie idą pieniądze bo są coraz mniejsze. W związku z tym,  
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że ta dysproporcja też między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi jest coraz 

większa. Dlatego też trudno jest złożyć ten budżet. Natomiast,  trzeba zauważyć i  powinniśmy 

się z tego cieszyć, że pomimo naszego małego powiatu, udało nam się prawie 30 milionów w 

następnym roku przeznaczyć na inwestycje. Inwestycje różnego typu. Ale gro tych inwestycji 

to są inwestycje drogowe. Czyli modernizacje ulic i dróg w powiecie gołdapskim. To o czym 

przed laty mogliśmy tylko marzyć. Teraz, trzeba to powiedzieć, że jednak dzięki takim 

funduszom jak Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych czy Polski Ład czy Fundusz Rozwoju 

Dróg. Możemy jakby więcej środków przeznaczać właśnie te cele. Oczywiście to dzięki temu, 

że nie musimy wkładu własnego wnosić w proporcji, tak jak kiedyś, 50 do 50. czy w innych 

proporcjach. Tylko nawet teraz dzięki tym środkom popegeerowskim jest to stosunek 98% do 

2%. Inwestycje drogowe miedzy inny  te w mieście: Armii Krajowej, Emilii Plater, ulica 

Kościuszki, bardzo potrzebna. Ulica Reymonta, Jagoczany. Za chwilę będzie ogłaszany 

przetarg na kolejne drogi w powiecie gołdapskim. Czyli bardzo ważna droga, którą będziemy 

kończyli z Jagiel do Żabina, bo tam, pamiętacie Państwo, że z Widgiry do Jagiel zrobiliśmy tej 

drogi 3200 m. Ten kawałek bardzo ułatwia mieszkańcom dojazd do pracy, czy do poruszania 

się w innych kierunkach. Kolejno, to co będziemy mogli uczynić, to modernizacja drogi Lisy-

Mieczkówa-Kierzki. Jak również ważny odcinek Rudzie-Kowalki. Gdzie myślimy, że etapami 

dojdziemy do tego, że ten cały odcinek z Grabowa do Pogorzeli na odcinku naszego powiatu, 

zostanie naprawiony. Również zostanie zrobiona droga, modernizacja Drogi Babki-Żelazki. 

Liczę na to, to co mamy tutaj wpisane, to o czym mówiliśmy niejednokrotnie, że gmina 

Dubeninki doczeka i my jako mieszkańcy doczekamy się przede wszystkim modernizacji drogi 

Linowo Przerośl. Jestem umówiona ze starostą powiatu suwalskiego, że jeśli nam się uda na 

ten odcinek uzyskać dofinansowanie. Oni również swój odcinek postarają się zrobić. Więc to 

są wielkie ułatwienia dla mieszkańców. Cieszy fakt, że pomimo tych takich mniejszych 

dochodów. Pomimo, że tak ciężko spiąć ten budżet. To jednak od strony inwestycyjnej, dzięki 

tym środkom, wygląda to całkiem nieźle.  Przypominam, że na początku listopada ukazał się 

taki ranking powiatów, to ranking wspólnoty, czyli pisma samorządowego. Gdzie oceniano, ile 

środków zostało wydanych z Unii Europejskiej w powiatach. Proszę zauważyć, że zajęliśmy 

siódme miejsce z wydanych środków z Unii Europejskiej. Oczywiście w przeliczeniu na 

jednego mieszkańca, ale to bardzo budujące, bo mamy siódme miejsce na 294 bodajże powiaty.   

 

Radny Pan Marek Kuskowski zapytał gdzie leży prawda? Przed chwilą w jednym zdaniu 

usłyszeliśmy dwie sprzeczne informacje, że po pierwsze sytuacja jest bardzo trudna i podatki 

maleją, ale nam się udaje. A zgodnie z przedłożonym projektem Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej, w tabeli nr 1, proszę zobaczyć kolumnę 1.1.1. To jest pierwsza strona załącznika. 

Jest prognoza dochodów z tytułu wpływu podatku dochodowego od osób fizycznych.  

Na przyszły rok zaplanowana 3736000 z resztówką. W 2024 roku już jest prawie  

4 i pół miliona. W 2025 rocznik, czyli wystarczy, że 2 lata poczekamy i będziemy mieli już 44 

miliony. Dużo więcej. To gdzie jest prawda? Jest tak źle? Czy jest tak dobrze? Podobnie ma się 

proporcjonalnie prognoza wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych.  

Proszę zobaczyć. Ona cały czas rośnie, a podobno podatki, wpływy z podatków maleją.  

Przed chwilą słyszeliśmy. To jest pierwsza rzecz. Druga rzecz jest taka. Ja bym bardzo chciał 

dowiedzieć się, jaki to majątek jest do sprzedaży planowany majątek, bo taki jest. Proszę 

zobaczyć, ta sama tabela, 1.2.1 kolumna, czyli tabela nr 1 i numer kolumny to jest 1.2.1. Gdzie 

jest planowany majątek w przyszłym roku do sprzedaży: 407 tys. Ponad 497 tys. Cóż mamy 

takiego do sprzedaży? Mało tego, proszę Państwa, w 2024 roku zaplanowaliśmy do sprzedaży 

majątku za prawie milion złotych. Jak tak, pani starosta mówi, że prawie 30 milionów mamy 

do inwestycji. Raptem 26917000. Jak to jest prawie 30 milionów, to dla mnie te 880000 będzie 

prawie 1000000. więc jaki to majątek planujemy sprzedać za blisko 1000000 zł? Już za 2 lata. 

Czyli już w przyszłym projekcie budżetu, już za parę miesięcy będziemy mieli przedstawiony 

i będziemy o tym dyskutowali. Więc to jest prognoza na najbliższe, nie wiem, tam półtorej 

roku, tak. Będziemy zbywalni majątek powiatu za ponad 1200000 zł. Który to majątek? Ja bym 

chciał się bardzo dowiedzieć. Ja pomijam pozostałe lata, bo rozumiem, że tam powyżej 3 lat, 

to jest trochę wróżenie z fusów. Dlatego są te pozycje takie stałe, 40000 i tak dalej, i tak dalej, 

pozostałe. Natomiast, proszę Państwa, jest też bardzo pozytywny aspekt. Wbrew temu 

czarnowidztwu, które przedstawiła pani starosta. Otóż, proszę Państwa, w przyszłym roku 

zamkniemy wynik budżetu blisko pięciomilionową stratą. Taka jest prognoza. To jest tabela 

numer 3, tak? Tabela nr 3, strona czwarta tego dokumentu, który mamy dołączony. Czyli 

4858000. Taki będzie deficyt, ale proszę Państwa, chwile przetrzymajmy, bo 2024 roku wynik 

budżetu będziesz już ponad 1000000 na plusie. Jak liczę na to, pani skarbnik, że pani 

wytłumaczy w czym rzecz, bo raptem w ciągu jednego roku (...) Ja się bardzo cieszę, bo to są 

dobre informacje. Wbrew temu co pani starosta przestawiła. Tutaj musimy pasa zaciskać, ale 

to jeszcze tylko 1.5 roku i będziemy na takim plusie, że ho,ho. Będziemy mieli 1000000 zł na 

plusie. I jeszcze a propos, te drogi powracają. I bardzo dobrze, że są, bardzo fajnie, super. 

Przypomnę tylko Państwu Radnym, Państwu wszystkim, którzy oglądają, będą oglądali, to 

tylko przypomnę, że w tej sali jak siedzieliśmy to się umówiliśmy na określone inwestycje. To 

była wspólna decyzja radnych, które drogi. Natomiast wówczas też, przypomnę tylko, że to 

pani starosta nas namawiała żeby za mocno nie rozbudzać apetytów, spokojnie. Lepiej wziąć, 
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bo tam i tak więcej nie będzie. I teraz my się cieszymy, bo mamy tam kilka dróg do remontu,  

a powiaty ościenne, olecki, węgorzewski, giżycki, są szczęśliwe, bo mają 4 razy więcej 

pieniędzy. No to, to jest też pewien element oceny polityki. Państwo Radni sobie przypomną, 

bo to tutaj mówię o rzeczach dość oczywistych. Ale o tych aspektach musiałem poinformować. 

Bardzo bym prosił o wytłumaczenie, nie tylko mi, tylko jakby podkreślę, żeby te wątki.  

Po pierwsze. Jak to jest z tymi dochodami z podatku? Po drugie z tą kondycję budżetu  

tak naprawdę, który już za półtorej roku ma być takim, że ho, ho, ponad milion zysku.  

Po trzecie. Skąd mamy zbywać ten majątek na blisko półtora miliona zł, w ciągu bardzo 

krótkiego czasu? No a w pozostałych kwestiach to się odniosę w trakcie.  

 

Skarbnik Pani  Bożenę Radzewicz odniosła się do dochodów z tytułu sprzedaży majątku. 

Dodała, że oczywiście, że taka pozycja znajduje się w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Natomiast szczegółowo było to omawiane na posiedzeniu komisji. Przypominam, z czego  

są dochody z tytułu sprzedaży w powiecie gołdapskim. No niestety, nie mamy majątku  

do spieniężenia, jedynie jakie osiągamy dochody, to ze sprzedaży drewna, wygospodarowane 

przez Zarząd Dróg Powiatowych. Natomiast, przypominam i szczegółowo jest to opisane  

w uzasadnieniu do Wieloletniej Prognozy Finansowej, że w roku 2023 dochody majątkowe, 

zaplanowane zgodnie z przewidywanymi wpływami z tytułu odpłatnego nabycia prawa 

własności ze sprzedaży drewna w pasie drogowym oraz wpływów z tytułu odszkodowania  

za przejęte nieruchomości pod inwestycje celu publicznego. W łącznej kwocie 407535 zł. 

Natomiast w roku 2024 w celu pozyskania środków po stronie dochodów ze sprzedaży majątku, 

planuje się o wystąpienie, o wypłatę zaliczki odszkodowania, ustalonego decyzją wojewody 

warmińsko-mazurskiego. Jest podany numer dokładnie tej decyzji z dnia 25 lipca 2022 roku. 

Za przejęte z mocy prawa nieruchomości powiatowych pod rozbudowę drogi wojewódzkiej  

nr 651. Decyzja w momencie opracowywania Wieloletniej Prognozy Finansowej  

nie jest ostateczna. Jednak jej zapis zezwalają na wystąpienie o wypłatę zaliczki w wysokości 

do 70% kwoty odszkodowania. Pozycja, która jest zawarta właśnie w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, w kolumnie 1.2.1. Dotycząca dochodów ze sprzedaży majątku. Obejmuje dochody 

ze sprzedaży majątku. W tym odszkodowania. Mam nadzieję, że tutaj usatysfakcjonowałam 

swoją odpowiedzią. Jeżeli chodzi natomiast o wynik. Szanowni Państwo, wynik budżetu 

oczywiście, że jest różny. Na rok 2023 został zaplanowany w wysokości przedstawionej  

tutaj przez pana radnego Kuskowskiego. Natomiast, Szanowni Państwo, w roku 2023 dokończą 

się realizacje wielu inwestycji. Te inwestycje będą sfinansowane z przychodów, z emisji być 
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może papierów wartościowych. Natomiast przypominam, że w zmianach przesunięcia środków 

finansowych dotyczących ulicy Lipowej, Jeziorowej i 1 Maja. Efekt będzie taki, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa bądź niewykonane wydatki w roku 2022 wejdą jako wolne środki do roku 

2023. Pozycja jeżeli chodzi o deficyt jest pozycją zmienną, jak Państwo wiecie. Na rok 2022 

również był zaplanowany wyższy deficyt. Natomiast ostatecznie nie musieliśmy emitować 

obligacji celem sfinansowania tego deficytu jaki ostatecznie zostanie wypracowany. Państwo, 

rząd, wsparło powiaty również gminy, środkami z tytułu PIT-u wyższymi niż prognozowano 

na rok 2022. Jeżeli chodzi o wynik. To jest ściśle związany z określeniem i równoważeniem 

dochodów, wydatków, zarówno wydatków majątkowych jak bieżących. Tak samo odnosi się 

to do roku 2024, gdzie tutaj pan radny Kuskowski zauważa nadwyżkę. No to tutaj odniosę się 

do tego, że nie mamy już w roku 2024 już tylu inwestycji. Będą wchodziły również wolne 

środki jakie będą wypracowane w roku 2023. Stąd wychodzi nadwyżka. Natomiast jeżeli 

chodzi o PIT-y. Szanowni Państwo, również opisałam to w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Dane historyczne pozwoliły nam na 18% wzrost PIT-u w poszczególnych pozycjach tej 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Więc starałam się żeby ta Wieloletnia Prognoza Finansowa 

zaprezentowana przez Zarząd Powiatu była dosyć realistyczna, jak wymagają tego przepisy.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski dodał, że jeszcze CIT, bo 20% wzrost tak naprawdę 

wynagrodzeń, bo w ślad za tymi raczej idzie PIRT, bo to są albo nowi mieszkańcy w powiecie. 

Jak tutaj mamy przedstawione przez ostatni rok dane, to raczej mamy tendencje odpływową 

niż napływową. Czyli to tu mieszkańcom, nam wszystkim, będą wzrastały wynagrodzenia. 

Bardzo się cieszymy. O 20%. Tak Zarząd Powiatu mocno trzyma kciuki i jest pewien,  

że wzrosną. Świetnie. Natomiast, jeśli chodzi o CIT jeszcze, bo o CIT-ie Pani nie powiedziała. 

W ciągu dwóch lat wzrost gospodarczy prawie stuprocentowy, mamy zaplanowany. 

Przynajmniej wzrost dochodów z tego tytułu. Proszę zobaczyć. Tabela nr 1. Kolumna 1.1.1. 

3736000 w przyszłym roku. W następnym blisko 4500000. A jeszcze w następnych ponad 

5000000.  

Skarbnik Pani Bożena Radzewicz o odpowiedź, że przeprasza najmocniej. Odwróciłem teraz 

tendencje. To jest PIT właśnie. Natomiast CIT wzrasta dwukrotnie o 100%, ze 185 000,00  do 

364 000,00 zł. Taki wzrost gospodarczy Zarząd Powiatu zaplanował w ciągu dwóch lat. 

Szanowni Państwo, kwota CIT-u była ustalana na podstawie lat z danych historycznych,  

od roku 2019-do 2023. Nastąpił tam wzrost 40%. Taki został przewidziany. To tyle co mogę 
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powiedzieć o CIT-ie. PIT tutaj też będzie wzrastał. Tutaj pan radny Kuskowski uważa,  

że nastąpi wzrost wynagrodzeń. No oczywiście, że nastąpi wzrost wynagrodzeń, bo w roku 

2023 przewidziano wzrost wynagrodzenia z kwoty 3010,00 zł w lipcu do kwoty 3600,00 zł. 

Nawet ze względu na wzrost minimalnego wynagrodzenia powinien wzrosnąć również  

PIT dla samorządu. 

 

Radna Pani Wioletta Tomaszewska-Walc odniosła się do wynagrodzenia osobowe 

pracowników i nauczycieli, bo pamięta Pani na październikowej sesji, kiedy zatwierdzaliśmy 

dopłaty do wynagrodzeń nauczycieli. Tam było ponad 900 chyba tysięcy. Ja Panią pytałam, 

czy to jest niedoszacowanie, czy to są jakieś planowane podwyżki. Przejrzałam to dokładnie  

i porównałam to z rokiem 2022. Na przykład Zespół Placówek Edukacyjno-Wychowawczych. 

W roku 2002 przeznaczonych było na to 1495000, a w roku 2023 przeznacza się mniej, o 69000 

mniej, czyli 1426000. na technika: 1569000 było w 2022 roku. A w 2023 jest 1506000, czyli o 

6300 mniej. Szkoły branżowe. Na to było przeznaczone 885000, a w roku 2023 jest 657000. 

Czyli o 228000 mniej. Liceum Ogólnokształcące to tu jakieś kuriozum chyba jest, bo było 

1245000. A w roku 2023 przeznacza się 311000. Czyli o 934000 mniej. I jeśli to było wtedy 

niedoszacowane, to teraz tutaj, jeśli Przeznacza się o ponad 1000000, dużo ponad 1000000 

mniej. A w tamtym roku to było niedoszacowane i trzeba było 1000000 dopłacić. No to jakie 

są prognozy, że trzeba będzie dopłacić teraz więcej. Ale też trafiłam na wydatki, wynagrodzenia 

osobowe pracowników starostwa. I tutaj jest luz i to wysoki, bo w 2022 roku to było 3855000, 

a na rok 2023 zaplanowane jest 4249000. Czyli jest na plusie aż 394000, prawie 400000 jest na 

plusie. Tutaj jest o wiele więcej. Więc ze szkół są te wydatki zdejmowane, a na starostwo jest 

przeznaczone na podwyżki dla wszystkich. Proszę mi to powiedzieć, bo ja na tyle na ile się na 

tym znam, no to liczby potrafię tutaj odczytywać. I wydaje mi się, że tutaj nie jesteś coś  

w porządku.  

 

Skarbnik Pani Bożena Radzewicz odpowiedziała, że ten temat również był poruszany na 

posiedzeniu komisji. Jeżeli chodzi o wydatki, zarówno wydatki w jednostkach oświatowych 

jak i w jednostkach pozostałych, w tym w starostwie powiatowym. Musiały być pomniejszone 

celem zrównoważenia wydatków budżetu. W roku wykonywanym, w roku następnym, wydatki 

mogą przekroczyć o szczególne zasady, mogą przekraczać o środki unijne, o wolne środki, 

które wejdą w roku następnym. Na etapie planowania, tak jak mówiłam, musi być zachowana 

równowaga budżetowa. Jeżeli dochody są jakie zostały dedykowane dla powiatu gołdapskiego, 
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a więc przez ministra, subwencje, dotacje, środki unijne, wydatki na inwestycje i tak dalej.  

To o czym wszyscy Państwo doskonale wiecie. Musiały być po prostu te wydatki 

zrównoważone z dochodami. Zarząd Powiatu podjął decyzję, o czym było powiedziane  

na komisjach, że każda z jednostek musi dopasować wydatki do dochodów, takich jakie powiat 

gołdapski osiąga. I zostały przez kierowników jednostki przeanalizowane te wydatki,  

na podstawie wydatków, na podstawie planów finansowych, jakie zostały przekazane  

do powiatu gołdapskiego, do zarządu, dyrektorzy zmniejszali pozycje wynagrodzeniowe.  

To nie ja je zmniejszam, Szanowni Państwo, tylko dyrektorzy zmniejszają. Tak, zmniejszają. 

Ja szczerze powiem, jest to pozycja, jeżeli chodzi o Zespół Placówek Edukacyjno-

Wychowawczych, jest to największy budżet, Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o wydatki  

w jednostkach oświatowych. Jest tam największe niedoszacowanie. O czym wspominałam, 

rzędu dwóch do dwóch i pół miliona zł. Jeżeli chodzi o różnicę między dochodami 

otrzymywanymi z tytułu subwencji oświatowych.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski odpowiedziała, że rozumie, Pani Skarbnik, jakby linię 

interpretacyjną. Tylko proszę nas tutaj zapewnić, że nikt ze starostwa ani zarząd, nie wydawał 

takich dyspozycji, żeby zmniejszać, tak. Tak, aby dotknąć kolanem budżet. Nikt, nigdy?  

Ani w tym, tak że mamy? to jest pierwsza rzecz. A druga jest taka. Ja bym chciał się dowiedzieć, 

kto w powiecie, przepraszam w starostwie powiatowym, tak jak pani radna Wioletta 

Tomaszewska przekazała. Dlaczego jest tak, że w niektórych jednostkach trzeba zmniejszać? 

A w niektórych można sobie powiększać? Ile się chce. Ile? 400000? To jak to jest, że jednym 

każe się zmniejszać, a drugim swobodnie można pozwalać na zwiększenie.  

 

Skarbnik Pani Bozena Radzewicz dodała, że jeżeli chodzi o rozdział Starostwa Powiatowe, 

przypominam, Szanowni Państwo, że zmiana klasyfikacji budżetowej wprowadziła taką 

zmianę, że w Starostwie Powiatowym znalazły się wydatki Zarządu Dróg Powiatowych.  

Od roku 2021. W 2022 w Zarządzie Dróg Powiatowych, z informacji otrzymanych od pani 

dyrektor, co na pewno pani dyrektor może potwierdzić, nie było zatrudnionych dwóch 

pracowników przez dłuższy okres czasu. Wystąpiły również odprawy. Nastąpił wzrost 

wynagrodzeń minimalnych w roku 2023 do kwoty 3600 zł z kwoty 3100. Pochodne wszystkie 

też wzrastają znacznie. Ma to przełożenie na wzrost wynagrodzeń. Szanowni Państwo, jeżeli 

chodzi o Starostwo Powiatowe, zostały zaplanowane wynagrodzenia w wysokości 5% 
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podwyżek tak naprawdę. Jest dla wszystkich, we wszystkich jednostkach organizacyjnych 

zaproponowano, zarząd zaproponował 5% wzrostu wynagrodzeń. Jest to bardzo znikoma 

kwota. 

Radny Pan Marek Kuskowski poprosił o uzupełnienie, Pani Skarbnik te 300 000 zł wzrost 

wynagrodzenia, to jest Zarząd Dróg Powiatowych? Zmiana klasyfikacji, to pamiętam  

w ubiegłym roku, tak usłyszeliśmy przed chwilą, że jedynym uzasadnieniem było 5% podwyżki 

dla wszystkich plus zmiana klasyfikacji budżetowej. Tylko ja pamiętam, że zmiana klasyfikacji 

budżetowej, dlatego zapytałem głośno kiedy. Bo to był argumentu używamy w ubiegłym roku 

podczas dyskusji nad budżetem i dwa lata temu. Przepraszam, nad budżetem na 2022 rok, 

pamiętam. Nastąpił wzrost drastyczny wynagrodzeń tej pozycji. Pani wówczas tłumaczyła 

zmianą klasyfikacji budżetowej, ponieważ wynagrodzenia Zarządu Dróg Powiatowych. 

Natomiast teraz mamy wzrost o 300000 zł. I tutaj zmiana klasyfikacji budżetowej nie ma nic 

do rzeczy, tak naprawdę. Proszę jasno i wyraźnie powiedzieć, że to jest tak, że nie spina wam 

się budżet, projekt budżetu, więc trzeba, zresztą dyskutowaliśmy o tym na komisjach chyba 

tam wcześniej jakoś, więc trzeba coś z tym zrobić. Trzeba tak zrobić żeby się dopinało.  

W jaki sposób to zrobić? No, najlepiej wynagrodzenia. Zresztą, sami to piszecie  

w uzasadnieniu, w objaśnieniach do budżetu. Wygląda to prostu jak, już używałem tego 

sformułowania nieraz, jak wniosek o likwidację powiatu, tak. Likwidujemy, zmniejszamy, 

zamykamy, ograniczamy, ale w starostwie 300000 zł.   

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 8a 

Wiceprzewodnicząca Komisji Stałej Pani Grażyna Senda przestawiła opinię o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023– 2039 i projekcie 

budżetu powiatu na rok 2023 Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, 

Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej /opinia  w załączeniu – 

zał. nr  9 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Grażyna Senda poinformowała, że 10 listopada 2022 roku 

Zarząd Powiatu w Gołdapi Uchwałą Nr 266/2022 przyjął projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2023-2038 Powiatu Gołdapskiego 21 listopada 2022 roku Zarząd Powiatu 

Gołdapskiego podjął uchwałę nr  271/2022 w sprawie wprowadzenia autopoprawki  

nr 1 do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023 – 2038. 
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14 grudnia 2022 roku Zarząd Powiatu Gołdapskiego podjął uchwałę nr 281/2022  

w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 2 do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gołdapskiego na lata 2023 – 2038, w wyniku czego ostatecznie tytuł uchwały 

otrzymuje brzmienie „w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2023 – 2039. Do projektów załączono szczegółowe uzasadnienia.  

Komisja opiniując przedstawiony projekt oceniła jego szczegółowość w odniesieniu  

do art. 226 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych nie wnosząc uwag  

w tym zakresie. Przyjęte w objaśnieniach założenia do prognozowania dochodów i wydatków 

komisja przyjęła  za realistyczne. Przyjęty w prognozie na rok 2023 wynik budżetu oraz 

przychody i rozchody zgodne są z odpowiednimi wielkościami przyjętymi do projektu uchwały 

budżetowej na 2023.  Przewidywany w latach 2023-2038 indywidualny wskaźnik spłaty 

zadłużenia dla Powiatu nie przekracza wyliczonego dla każdego roku maksymalnego 

dopuszczalnego wskaźnika ustalonego wg przepisu art. 243 ustawy o finansach publicznych. 

Na podstawie powyższych ustaleń Komisja Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji 

Powiatu, Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej   

nie wnosi zastrzeżeń do zakresu przedłożonej informacji w ramach projektu uchwały  

o Wieloletniej Prognozie Finansowej i realności przyjętych w niej założeń. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Pani Grażyna Senda poinformowała, że 10 listopada 2022 roku 

Zarząd Powiatu w Gołdapi Uchwałą Nr 267/2022 przyjął projekt budżetu Powiatu 

Gołdapskiego na 2023 rok. 21 listopada 2022 roku Zarząd Powiatu Gołdapskiego podjął 

uchwałę nr 272/2022 w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 1 do projektu budżetu Powiatu 

Gołdapskiego na 2023 r. 14 grudnia 2022 roku Zarząd Powiatu Gołdapskiego podjął uchwałę 

nr 282/2022 w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 2 do projektu budżetu Powiatu 

Gołdapskiego na 2023 r. Do projektów załączono szczegółowe uzasadnienia. Komisja 

dokonała oceny projektu uchwały budżetowej z uwzględnieniem autopoprawek pod względem 

realności jej wykonania jak również pod względem spełniania kryteriów zgodnych z ustawą o 

finansach publicznych. Projekt budżetu został sporządzony w pełnej szczegółowości 

klasyfikacji budżetowej. Omówione zostały podstawowe źródła dochodów i wydatków z 

podziałem na bieżące i majątkowe. Projekt budżetu na 2023 rok przewiduje: Dochody ogółem 

w wysokości – 63 455 874,00 zł, Wydatki ogółem w wysokości – 68 314 159,00 zł, Deficyt – 

4 858 285,00 zł. Przychody – 5 898 285,00 zł. Rozchody – 1 040 000,00 zł. Deficyt budżetu 

powiatu w  wysokości  4 858 285,00 zł zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych (obligacji) w kwocie 2 310 000,00 zł, wolnymi środkami 

jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu 
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terytorialnego, wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów 

i pożyczek  z lat ubiegłych  w kwocie 1 534 781,87 zł, oraz nadwyżką budżetową z lat ubiegłych 

w wysokości 1 013 503,13 zł . Reasumując należy podkreślić, iż zaplanowane dochody  

i przychody w porównaniu z planowanymi wydatkami i rozchodami świadczą  

o zrównoważeniu budżetu powiatu. Biorąc powyższe pod uwagę Komisja Planowania, 

Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty  

i Polityki Społecznej opiniuje budżet na rok 2023 pozytywnie i wnioskuje o przyjęcie budżetu 

w formie uchwały budżetowej na 2023 r.     

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 8b  

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2023– 2038, możliwości sfinansowania deficytu budżetowego 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Gołdapskiego na 2023 rok  

i projektu budżetu powiatu na rok 2023 /opinia  w załączeniu – zał. nr 10 do protokołu/. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że to jest bardzo ważny punkt. Jest 

element właśnie tworzenia budżetu i najważniejsza opinia fachowców. Czyli Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Opinie dotyczące przede wszystkim Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

możliwości deficytu sfinansowania oraz uchwały budżetowej. Wszystkie opinie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej są pozytywne. Pierwsza uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie. Z dnia 29 listopada 2022 roku. W sprawie opinii o przedłożonym 

przez Zarząd Powiatu w Gołdapi projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2302-2038. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie, w osobach: przewodnicząca Krystyna Radecka-Romaniuk i członkowie Anna 

Michalak i Krzysztof Mościbrodzki. Działając na podstawie art. 19 ust. 2 z art. 13 pkt 12 

Ustawy z dnia 7 października 1992 roku O Regionalnych Izbach Obrachunkowych oraz na 

podstawie art. 230 ust. 3 Ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 

postanawia: Pozytywnie zaopiniować projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gołdapskiego na lata 2023-2038. uzasadnienie. W dniu 14 listopada 2022 roku wpłynęła  

do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie uchwała Zarządu Powiatu w Gołdapi nr 

226/2022, z dnia 10 listopada 2022 roku. W sprawie projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Gołdapskiego lata 2023-2038. Skład orzekający Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Olsztynie dokonał oceny projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Gołdapskiego pod względem zgodności z prawem. Ze szczególnym uwzględnieniem 

zapewnienia przestrzegania przepisów ustawy o finansach publicznych, dotyczących 

uchwalania i wykonywania budżetu w latach następnych, na które zaciągnięto i planuje się 

zaciągnąć zobowiązanie. Skład orzekający stwierdza, co następuje. Projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego przewiduje w roku 2023 dochody ogółem w 

wysokości: 58736798 złotych. Wydatki ogółem w wysokości 62073496 zł. Deficyt ma 

wynieść: 3336698 zł. Prognozowana, łączna kwota długu na koniec 2023 roku ogółem wynosi: 

14500000. Z projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023-

2038 wynika, że relacja określona w art. 243 Ustawy o finansach publicznych, w roku 2023 i 

w latach następnych, zostanie zachowana. Biorąc powyższe pod uwagę skład orzekający 

postanowił jak na wstępie. Podpisane przewodniczący składu orzekającego. Druga uchwała. 

Przepraszam. Druga uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej również z 29 listopada. 

Również skład orzekający w tym samym składzie. Na podstawie tych samych podstaw 

prawnych postanawia pozytywnie zaopiniować możliwość sfinansowania przez powiat 

gołdapski deficytu budżetu w wysokości: 3336698 zł przedstawionego w projekcie budżetu 

powiatu na 2023 rok. Uzasadnienie. W dniu 10 listopada 2022 roku wpłynął do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie projekt uchwały budżetowej powiatu gołdapskiego na 2023 

rok. Zarząd Powiatu w Gołdapi uchwałą numer 267/2022, z dnia 10.11.2022 roku. W sprawie 

projektu budżetu powiatu gołdapskiego na 2023 rok przedłożył powyższy projekt Radzie 

Powiatu w Gołdapi oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie. Skład orzekający 

wydając opinię o możliwości sfinansowania deficytu, przedstawionego przez Zarząd Powiatu 

w Gołdapi ustalił co następuje. W projekcie budżetu powiatu planowane dochody na 2023 rok 

wynoszą: 58736798 zł. Planowane wydatki: 62073496 zł. Deficyt budżetu wyniesie: 3336698 

zł. Przychody budżetu wyniosą: 4376698 zł. A rozchody wyniosą: 1040000. Zarząd Powiatu  

w Gołdapi w §3 projektu uchwały budżetowej wskazał, że deficyt budżetu zostanie pokryty 

przychodami ze sprzedaży papierów wartościowych obligacji, wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego. Wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów 

i pożyczek z lat ubiegłych oraz nadwyżką budżetową z lat ubiegłych. Wyżej wymienione źródła 

przychodów są zgodne z art. 217 ust. 2 Ustawy o finansach publicznych. Sposób sfinansowania 

deficytu budżetu przedstawiono w załączniku nr 7 pod nazwą: Przychody i rozchody budżetu 

w 2023 roku. Biorąc powyższe pod uwagę postanowiono jak w sentencji. Podpis 

przewodniczącego składu orzekającego. Kolejna trzecia uchwała Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej w Olsztynie, również z dnia 29 listopada. W sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Gołdapi projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Skład orzekający ten sam. Na podstawie przepisów wymienionych, pozytywnie postanawia 

opiniować projekt uchwały budżetowej powiatu gołdapskiego na 2023 rok. W uzasadnieniu 

podaje się, że w dniu 10 listopada wpłynął do RIO projekt uchwały budżetowej. Zarząd Powiatu 

uchwałą numer 267/2022, z dnia 10 listopada 2020 roku. W sprawie projektu budżetu powiatu 

gołdapskiego na 2023 rok przedłożył powyższy projekt Radzie Powiatu w Gołdapi  

oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie. Skład orzekający dokonał oceny projektu 

uchwały budżetowej pod względem zgodności z prawem, a w szczególności z ustawą z dnia 27 

sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę przedstawione wielkości 

dochodów i wydatków budżetu na 2023 rok. W tym dochody i wydatki bieżące. Skład 

orzekający stwierdza, że zasada wynikająca z art. 242 ust. 1 Ustawy o finansach publicznych, 

została zachowana. Projekt budżetu został sporządzony w pełnej szczegółowości klasyfikacji 

budżetowej w zakresie dochodów i wydatków. Projekt budżetu obok części tabelarycznej 

zawiera także objaśnienia dotyczące podstawowych źródeł dochodów oraz omówienie 

wydatków. Biorąc powyższe pod uwagę postanowiono jak w sentencji uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk  podziękowała za  przedstawione opinii. Otworzyła 

dyskusję. Zapytała czy są jeszcze jakieś pytania do omówionego  projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gołdapskiego na lata 2023-2039 oraz budżetu powiatu 

gołdapskiego na rok 2023. 

 

Radna Pani Anna Falińska dodała, że  po odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

odczytanej przez panią starostę, widzimy zgodność z prawem, jak to pani powiedziała.  

Opinia pozytywna ze względu na zgodność z prawem. Proszę Państwa i tutaj ukłon, jak 

najbardziej ogromny ukłon w stronę ciężkiej pracy naszej pani skarbnik, która wykonała 

świetnie swoją robotę, ale świetnie Państwo wiecie, że te wszystkie cyferki, które tutaj się 

zgadzają i prognozowana, łączna kwota długo na koniec 2023, która wynosi 14 milionów, 

14500000 zł. Nijak się mają z realiami i potrzebami, o których tutaj słyszeliśmy. Cięciami, 

przede wszystkim w szkołach.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że opinie są bardzo ważne,  

bo wystawia to Regionalna Izba Obrachunkowa pod względem prawnym, ale i finansowym. 
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Natomiast bardzo ważną rzeczą jest żeby nie stać w miejscu. Pomimo tej mizerii i pewnych 

rzeczy, które dzieją się obok, zrobić wszystko, żeby nie stać w miejscu i dalej inwestować.  

Oczywiście wskaźniki, które znajdują się w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

na to pozwalają. Czyli nie przekraczamy pewnych granic, których nie możemy. Robimy  

to zgodnie z prawem. Wykorzystujemy każdy czas, bo każdy rok niesie nam inne możliwości, 

które my też wykorzystujemy.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski dodała, że dobrze zrozumiałem, że dyskusja dotyczy budżetu 

Regionalna Izba obrachunkowa nie ocenia, czy rzeczywiście takie mamy wydatki. Tylko czy 

dobrze je zaplanowaliśmy. Tutaj to lewa strona z prawą budżetu musi się zgadać. Czyli dochody 

muszą się zgadzać z wydatkami. Mamy faktycznie wydatków na pół miliona,  

a z dochodów nam wynika na 50000, to pani skarbnik nie możesz wstawić więcej 50 tysięcy.  

W ciągu roku się zaktualizuje, budżet znowelizuje. Bądźmy poważni i szczerze rozmawiajmy. 

Deficyt wam wyszedł w takiej kwocie, pokryjecie je ze źródeł, czy też zaplanowaliście  

je pokryć ze źródeł, które prawo dopuszcza w takiej prawidłowej kwocie i gra, tak. Natomiast 

to się nijak ma do tych rzeczywistych wydatków, które będziemy mieli. Proszę śledzić uważnie, 

co miesiąc będziemy mieli nowelizację budżetu, bo raptem się okaże, że będzie brakowało  

na wszystko. Dlatego nie bez powodu użyłem takiego określenia. Proszę bardzo, to jest wniosek 

likwidacyjny powiatu. Otwórzcie Państwo dokument, on jest zresztą dostępny ogólnie, bo jest 

w materiałach. Objaśnienia do projektu budżetu powiatu gołdapskiego na 2023 rok. Na stronie 

7. Państwo pozwolą, że tylko dwa zdania zacytuję. Wydatki, jest taki podrozdział. Wydatki 

powiatu na 2023 roku zostały ustalone przy założeniu, że konsekwentnie, i tutaj wytłuszczone 

jest, następować będzie minimalizacja wydatków bieżących, tu moja uwaga, za wyjątkiem 

starostwa i wynagrodzeń, bo to wiemy, że jest 300000 bonus ekstra. Która pozwoli  

na zrównoważenie budżetu w zakresie dochodów i wydatków bieżących, generowanie w miarę 

możliwości nadwyżki operacyjnej środków w celu zwiększenia dostępnych środków na 

inwestycje bądź wcześniejszą spłatę zadłużenia, przy jednoczesnym ograniczeniu dynamiki 

wzrostu długu powiatu. Celowi temu służy dokładna analiza potrzeb życiowych jednostek 

organizacyjnych, stanu zatrudnienia i środków na wynagrodzenia. Uwzględnienie priorytetów 

i możliwości dochodowych spowodowały itd. Likwidację i zwolnienia nas czekają. Tak się 

pięknym językiem określa te rzeczy. Pani Starosto, Pani Wicestarosto, mylę się? No taki macie 

plan. Napisaliście go. Nam jak radnym przedłożyliście. No to czeka taki prezent, chcecie na 

święta teraz informację dla pracowników jednostek wszystkich organizacyjnych. Ja nie będę 
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potem już dalszych rzeczy cytował. Zresztą, tak sobie pamięcią sięgnąłem wstecz. Tak jakby 

sobie próbuje znaleźć plusy, żeby nie było tylko tak, że tam smagam batem i tu zarzucam, że 

coś pozytywnego, poza oczywiście remontem dróg. Rzeczywiście, środków finansowych na 

drogi pojawiło się w ostatnich latach tyle, ile wcześniej nie było. Co dalej z tymi instytucjami 

dla których powiat w ogóle powinien funkcjonować? No nie dla samych dróg funkcjonuje. 

Szkolnictwo średnie. Pan dyrektor musiał, nie bez powodu mówię, zredukować budżet  

o 900000, żeby się spinało. W pozostałych szkołach, w pozostałych jednostkach, poradni. 

Wszędzie trzeba poredukować żeby się spinało. To jest jakby esencja istnienia powiatu.. 

Rozwój szpitala. No pięknie ten szpital opisany został gdzieś tam w prasie widziałem.  

Ze śmiechu to brzuch mnie bolał ze dwa dni. Tak cudownie funkcjonuje. A dalej oddziału 

wewnętrznego, jakby kluczowej instytucji w tym całym szpitalu, są poradnie, sam z nich 

korzystam, tak, świetne, cudowni ludzie tam pracują, kapitalna rzecz. Natomiast rzecz, o którą 

zawsze, nie wiem, może Państwo nie, ale mnie, zawsze mieszkańcy pytają, co z oddziałem 

wewnętrznym? Zapytałem dzisiaj. Cisza, tematu nie ma. Jest opłatek, tam choinki ubieranie, 

To jest najważniejsze. Wrócę do budżetu. To jest, jakby esencja tegoż projektu budżetu. 

Likwidujemy, ustami zarządu i piórem zarządu. Mamy to na piśmie. Likwidujemy i patrzymy, 

po nas choćby potop. Idziemy do przodu, obyśmy dali radę. To jest pierwsza moja waga.  

Druga jest mianowicie taka, że skoro już tak napisaliście i poinformowaliście wszystkie  

szkoły i instytucje, takie jak Zarząd Dróg Powiatowych, bo to jest też instytucja, że będą cięcia, 

że będą oszczędności, wydatki rzeczowe, osobowe, wynagrodzenia. Wszystkim będzie  

się przyjmowali i redukowali. To może zacząć od siebie. Proszę Państwa, są w województwie 

warmińsko-mazurskim większe gminy wiejskie, które mają jednego wójta, nie mają sekretarza, 

nie ma zastępcy i sobie radzi. Dlaczego nie mielibyśmy zacząć jakby od siebie. Zacznijmy 

dyskusję, zredukujemy diety, tak? No zacznijmy od siebie. Zredukujmy zarząd. Być może  

do trzech osób, bo tyle ustawa wymaga. Zrezygnujemy z funkcji zastępcy. Będziemy mieli 

realne oszczędności. Zacznijmy od siebie. To jest proszę Państwa żadna złośliwość, tylko 

propozycja, która wychodzi naprzeciw temu, co sami napisaliście. Taka jest moja opinia o tym 

budżecie. to nie jest budżet, to jest wniosek likwidacyjny. Łapanie wszelkiego rodzaju 

możliwości, kruczków formalnych i prawnych, aby tylko ten budżet przepchnąć, bo to grozi 

konsekwencjami przede wszystkim dla was. Nieuchwalenie budżetu dla zarządu.  

 

Radny Pan Piotr Wasilewski wyraził swoją opinię  dodał, że głosujemy coś co jest technicznie, 

prawnie oczywiście, ale nierealnie dobrze zrobione. Jasnym jest, że przez pewnie 12 razy 
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jeszcze w ciągu najbliższego roku będziemy to aktualizowali, ze względu na decyzję 

wojewody, na decyzję ministra finansów. Daj Boże żeby była taka, Pani Skarbnik, jak w tym 

roku. Sama pani skarbnik powiedziała, że brakuje nam sześciu milionów, siedmiu, ale sześciu 

z tytułu PIT-u. Czyli udziału w PIT-e. Chciałbym pocieszyć, bo nasz wspaniały rząd był 

wspaniały tylko na chwilę, obywatelom. I dwukrotnie wzrasta najniższe wynagrodzenie, w ten 

sposób, że dzięki tej nowelizacji lipcowej, każdy wejdzie w 12% próg podatkowy. Więc rząd 

tak na dobrą sprawę, na chwilę obecną zabrał trochę samorządom tych pieniążków, a za chwilę 

zacznie się ponownie z nimi dzielić, ponieważ każdy wyjdzie z kwoty wolnej od podatku, 

oczywiście przy założeniu, że jest to osoba pracująca za minimalne wynagrodzenie przez cały 

rok. Wówczas będzie miała każda taka osoba niedopłatę w wysokości około 500 zł na koniec 

roku 2023. Co będzie skutkowało pozytywnym aspektem dla powiatu, zarówno gołdapskiego 

jak i każdego innego, ponieważ od takich pracujących osób będzie udział w podatku 

dochodowym. Więc tutaj jeżeli chodzi o WPF to uważam, że troszeczkę może tam przesadzony 

ten wzrost udziału w PIT. Aczkolwiek on oczywiście będzie, przy założeniu, że wszyscy nam 

tutaj w powiecie gołdapskim umrą. A fakt jest taki, że niestety tendencja jest straszna jeżeli 

chodzi o demografię powiatu gołdapskiego. Więc to też trzeba założyć sobie. Więc dlatego 

mówię, że trochę hura optymistyczne to było w WPF. Co do budżetu i szkół to już jasne było, 

przy ostatnim właśnie głosowaniu jeszcze, bodaj październiku, listopad. W październiku, że 

teraz prawdopodobnie taki skok będzie, gdzieś pewnie w sierpniu, bo w związku z tym, że 

rosną minimalne wynagrodzenia, usługi obce, czyli koszty też utrzymania budynków. Więc 

przy takim założeniu, że w tym momencie mamy budżet na 2023 rok z poziomu, który dziś 

głosujemy. Uważam, że już w sierpniu będzie należało zwiększyć wszelkie te zapisy na 

paragrafach związane z wynagrodzeniami. Czyli będzie to troszeczkę szybciej. Pytanie. Czy 

minister finansów do tego czasu się upora i da jakąś rekompensatę, bo może nie dać właśnie, o 

to chodzi. Może nie dać, bo tak strzelam, że tam im też brakuje i nieźle ściemniają. Wobec 

czego uważam, że może nie dać. Wówczas będziemy mieli przed sobą kolejną decyzję, o emisji 

kolejnych obligacji. Mam nadzieję, że to nie nastąpi. Chociaż wiem, że obligacjami nie można 

chyba wydatków bieżących finansować. Z tego co kojarzę. Więc będzie trzeba sprzedać pewnie 

budynek starostwa powiatowego, bo jeżeli chodzi o Goldmedice. Jest jeszcze kilka, tutaj pan 

Kuskowski mówi. Natomiast co do Goldmedicy, to ja akurat w to nie wnikam, ponieważ my 

tego w budżecie nie widzimy. I trzeba to jasno mieszkańcom też powiedzieć, ponieważ jest to 

spółka prawa handlowego, nastawiona na zysk. Jak każda spółka prawa handlowego. Więc ją 

nie będą obchodziły rzeczy związane z tak naprawdę służbą zdrowia, której w Polsce już dawno 

nie ma. Tylko z zyskiem operacyjnym. I to jest moje zdanie. Co do budżetu. Jeżeli pan 
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Kuskowski powiedział, że jest to wniosek likwidacyjny. Jeżeli zarząd prosi nas o likwidację, to 

pomóżmy mu to zrobić. Tak mi się wydaję. Przynajmniej jedno jest pewne, że jeżeli komisarz 

wejdzie, hipotetycznie, to musi dokończyć wszystkie zobowiązania. Więc chociaż drogi nam 

zostaną z tego wszystkie. Rak żartobliwie rzecz ujmując. Natomiast no, szkoda ludzi, szkoda 

ludzi ogólnie. Tak że tyle chciałam. No nie będę dziś przeszkadzać ze względu na taką ilość 

inwestycji. Wstrzymam się prawdopodobnie od głosu. Chociaż ze względu na te inwestycje 

drogowe, mówię, nawet jak wejdzie komisarz, musi dokończyć te zobowiązania. To drogi będą. 

Tyle po tym powiecie zostanie, jak coś.  

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk zapytała  czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce 

zabrać głos?  

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 9a 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2039 /projekt uchwały Rady Powiatu  

w załączeniu – zał. nr 11 do protokołu/. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że uchwala się Wieloletnią Prognozę 

Finansową Powiatu Gołdapskiego na lata 2023 – 2039. Przyjmuje się wykaz przedsięwzięć 

realizowanych w latach 2023 – 2026. Upoważnia się Zarząd Powiatu do zaciągania zobowiązań 

związanych z realizacją przedsięwzięć. Upoważnia się Zarząd Powiatu do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 

niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 

wykraczają poza rok budżetowy. Upoważnia się Zarząd Powiatu do: przekazania uprawnień 

kierownikom jednostek organizacyjnych powiatu do zaciągania zobowiązań, związanych  

z realizacją przedsięwzięć. Przekazanie uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych 

powiatu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym  

i latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których 

wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 



27 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023- 2039. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Alicja Anna Iwaniuk, Grażyna Barbara Senda, 

Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, Stanisław Wójtowicz 

PRZECIW (2) 

Anna Falińska, Marek Kuskowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Leszek Retel, Wioletta Tomaszewska-Walc, Piotr Wasilewski 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.  

 

Ad. 9b 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Gołdapskiego na 2023 rok /projekt uchwały Rady Powiatu  

w załączeniu – zał. nr 12 do protokołu/. 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że dochody budżetu powiatu  

w wysokości  63 455 874,00 zł, z tego:  dochody bieżące w wysokości 36 538 339,00 zł, dochody 

majątkowe w wysokości 26 917 535,00 zł. Wydatki budżetu powiatu w wysokości  

68 314 159,00 zł, z tego:  wydatki bieżące w wysokości 38 657 049,27 zł, wydatki majątkowe  

w wysokości 29 657 109,73 zł. Wydatki inwestycyjne w 2023 roku w wysokości  

29 657 109,73 zł. Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących  

z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałe środki pochodzące ze źródeł 

zagranicznych nie podlegających zwrotowi. Dochody i wydatki związane z realizacją: zadań  

z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych jednostce samorządu terytorialnego 
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odrębnymi ustawami, zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego.  Deficyt budżetu powiatu w  wysokości 4 858 285,00 zł 

zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: ze sprzedaży papierów wartościowych 

(obligacji) w kwocie 2 310 000,00 zł, wolnymi środkami jako nadwyżki środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu jednostki samorządu terytorialnego, wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek  z lat ubiegłych  w kwocie  

1 534 781,87 zł, nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w wysokości 1 013 503,13 zł  w tym : 

750 245,93 zł - środki otrzymane w 2020 r. z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

zostaną przeznaczone w całości na wydatki majątkowe, 263 257,20 zł – środki określone w art. 

5 ust. 1 pkt 2 i dotacje na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem 

tych środków. Przychody budżetu w wysokości 5 898 285,00 zł, w tym środki z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 750 245,93 zł, rozchody w wysokości 1 040 000,00 

zł. Limity zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów 

wartościowych zaciąganych na: sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie  

do 2 300 000,00 zł. sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 2 310 000,00 zł, 

spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek  

oraz emitowanych papierów wartościowych w kwocie 1 040 000,00 zł. Wydatki przypadające 

do spłaty w roku budżetowym 2023, zgodnie z zawartą umową z tytułu poręczeń i gwarancji 

udzielonych przez powiat – 0,00 zł.  Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar o których 

mowa w art. 402 ust. 4 – 6 i art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r.  – Prawo ochrony 

środowiska: dochody w wysokości – 18 000,00 zł. wydatki w wysokości – 18 000,00 zł. Ustala 

się dochody i wydatki z tytułu wpływów,  o których mowa w art. 41b  ust. 2 i 3 ustawy z dnia 

17 maja 1989  r. – Prawo geodezyjne i kartograficzne: dochody w wysokości – 250 000,00 zł, 

wydatki w wysokości  – 250 000,00 zł. Ustala się dochody i wydatki za korzystanie przez 

operatora i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców, których właścicielem 

albo zarządzającym jest Powiat Gołdapski, określone w art.16 ust.4 i ust.7 pkt 1 Ustawy z dnia 

16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie zbiorowym: dochody w wysokości – 3 000,00 zł, 

wydatki w wysokości – 3 000,00 zł. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych  

z budżetu Powiatu Gołdapskiego. Ustala się plan dochodów i wydatków ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19, o których mowa w art. 65 ustawy z dnia 31 marca 2020 r.  

o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. W budżecie tworzy się rezerwy  

w łącznej wysokości 400 000,00 zł, w tym:  rezerwę ogólną – 102 000,00 zł. rezerwę celową  – 
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298 000,00 zł, z tego: z przeznaczeniem na wydatki jednostek oświatowych, których 

szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być dokonany  

w okresie opracowywania budżetu jednostki samorządu terytorialnego w kwocie  

233 000,00 zł, na realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 65 000,00 zł. 

Upoważnia się Zarząd Powiatu do: zaciągania kredytów i pożyczek oraz emisji papierów 

wartościowych do wysokości poszczególnych limitów zobowiązań, określonych  

w § 5. Uchwały na: sfinansowanie przejściowego deficytu, sfinansowanie planowanego 

deficytu, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów  

i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych zaciągania zobowiązań:  

na finansowanie wydatków na realizację przedsięwzięć oraz na programy i projekty 

realizowane ze środków Unii Europejskiej lub bezzwrotnych środków zagranicznych z tytułu 

umów, których realizacja w roku budżetowym  i w latach następnych jest niezbędna  

dla zapewnienia ciągłości działania powiatu i z których wynikające płatności wykraczają poza 

rok budżetowy, przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym powiatu  

do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym  i w latach 

następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy, dokonywania zmian w planie wydatków 

polegających na: przeniesieniach wydatków pomiędzy paragrafami i rozdziałami klasyfikacji 

budżetowej, w tym również na wniosek kierowników jednostek w zakresie  

ich planów finansowych, w paragrafach dotyczących wynagrodzeń i uposażeń 

niepowodujących jednocześnie zwiększenia ogólnej kwoty środków na wynagrodzenia  

i uposażenia, z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami. Przeniesień w granicach 

planu wydatków inwestycyjnych polegających na przesunięciach między zadaniami 

inwestycyjnymi w ramach działu. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach 

bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu powiatu. W celu realizacji 

zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa upoważnia się Zarząd Powiatu do dokonywania zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym dokonywania 

przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewksa  zwróciłam do Radnych, z wielką prośbą o przyjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023. Czekają na to wszystkie jednostki 
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podległe pod starostwo. Żeby funkcjonować i korzystać z naszych różnych źródeł 

finansowania, które mamy przeznaczone na inwestycje, bardzo proszę, niech tak się stanie. 

Chcę jeszcze tutaj przy okazji powiedzieć, że to co pan radny Kuskowski mówi o tym, że inne 

powiaty dostają, inne samorządy, o wiele więcej, w sąsiedztwie, że nawet 4 razy więcej.  

Jest to nieprawdą, bo to jest wszystko uzależnione, przede wszystkim od wielkości powiatu  

i jego mieszkańców. Jeżeli my jesteśmy porównywalni ilością naszych mieszkańców  

do powiatu węgorzewskiego, to mniej więcej tyle samo dostajemy środków z tych różnych 

programów krajowych. Spotykamy się jako zarząd wielokrotnie z posłami, z panią senator,  

bo to jest senator z naszego regionu. Ten klucz według którego oni jakby rekomendują pewne 

programy, ile środków ma trafić, to zawsze jest przynajmniej nazwany i oczywisty.  

Robią to, co do wielkości powiatów. Tu nie ma takiej rozbieżności wielkiej, o której Pan mówił. 

Proszę o przyjęcie uchwały dotyczącej naszego budżetu na 2023 rok.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski poprosił, żeby Pani powtórzyła, w którym miejscu mówiłem  

o czterokrotnej rozbieżności. Będę wdzięczny, być może zapomniałem. Być może gdzieś  

mi to umknęło, ale jeśli tak nie mówiłem, to nie będzie świadczyło o Pani prawdomówności. 

Prawda jest taka, proszę Państwa, że dane, o których mówiłem, że jako powiat,  

w województwie warmińsko-mazurskim, najmniej otrzymaliśmy środków z dofinansowania 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. To nie są moje dane. Proszę zerknąć na stronę 

Urzędu Wojewódzkiego Warmińsko-Mazurskiego. Piękne infografiki, które były 

prezentowane. Nie tylko przez, chyba przez powiat nie, ale przez wojewodę, o tym dobitnie 

świadczyły. Kwotowo najmniej. Na tej też sali, to Pani nas namawiał żebyśmy nie składali 

więcej wniosków, niż to co Pani uzgodniła z pewnymi politykami, na których się Pani sama 

powołuje. Głosy na tej sali były takie, żebyśmy tą szansę wykorzystali. Tutaj wszyscy, którzy 

jesteśmy, tak było. To Pani nas namawiała żebyśmy zdecydowali, jedynie radnego Brusia nie 

było z nami wówczas. Żebyśmy ograniczyli własne apetyty.  

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska  odpowiedziała, że te ustalenia były realne,  

ile jesteśmy w stanie dostać w danym programie. Z tą informacją z Państwem się podzieliłam. 

Proszę zauważyć, że nawet składaliśmy wnioski, chociażby na ulicę Sikorskiego i Wileńską.  

Na to tych środków nie dostaliśmy. Czyli złożyliśmy o wiele więcej wniosków. Jeżeli chodzi  

o drogę Linowo Przerośl. Jeden wniosek złożyliśmy, odpadł. Na to nie mamy wpływu,  

bo o tym decyduje zupełnie ktoś inny, nie my, ale złożyliśmy. Teraz ponowiliśmy ten wniosek, 
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a być może jeszcze z innego źródła ponowimy, żeby mieć pewność, żeby ta droga na pewno 

była zrobiona.  

 

Radna Pani Wioletta Tomaszewska dodała, że pamięta te wnioski i to dofinansowywanie. 

Tylko, że ja pamiętam, że pytałam i pamiętam, że pana wicestarostę pytałam. Dlaczego  

na 30 milionów nie składamy. Chociaż mogliśmy składać na 30 milionów. Właśnie Państwo  

tak odpowiedzieli, że nie ma takiej szansy, nie możemy tak dostać, bo rozmawialiśmy  

z politykami i nie więcej jak na 13, ale mogliśmy. Dlaczego nie mogliśmy złożyć  

na 30 milionów?  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że oczywiście to nasze apetyty są bardzo 

wielkie, bo jak przypominacie wnioski Państwa na same drogi, to z terenów Bań Mazurskich 

chyba nam wypłynęło z 36, czy 336, czy 36 milionów, już nie pamiętam, jakieś kosmiczne 

kwoty. W każdym razie, Szanowni Państwo, widzicie dokładnie i żeby Panią uspokoić teraz, 

że poszliśmy drogą bardzo racjonalną. Powiem Państwu tak. Ci którzy myśleli podobnie  

do Pani i składali wnioski, dużo wyolbrzymione, a znamy takie przykłady z warmińsko-

mazurskiego, nie uzyskali złotówki. Myśmy małą łyżeczką podeszli do zagadnienia  

i uzyskaliśmy prawie wszystko. Czy to polega na naszej przewidywalności, czy nie, to oceńcie 

Państwo sami. 

 

Radna Pani Wioletta Tomaszewska odpowiedziała, że mówi Pan o wyolbrzymieniu. Ja nic tu 

nie wyolbrzymiam. Przecież można było złożyć na większą kwotę złożyć, to nie jest 

wyolbrzymianie. Na tyle można było złożyć. Taka było maksymalna kwota.   

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że Ci którzy mieli te apetyty bardzo 

wyolbrzymione, mówię o powiatach warmińsko-mazurskich, ale nie tylko, w kraju również  

są takie przypadki, przykłady, że składali na przykład, tak jak Pani mówi, na 30 milionów,  

nie uzyskali nic. Myśmy podeszli w sposób, w naszej ocenie, w ocenie zarządu, racjonalny. 

Więc taki, który wypływał z naszych informacji, z naszego doświadczenia, z naszych rozmów 

z parlamentarzystami i nie tylko. Podeszliśmy w naszej ocenie realnie. 26,5 miliona, Szanowni 

Państwo, tego jeszcze w historii powiatu, na drogi, nie było. Więc bardzo bym prosił żebyśmy 

sobie to również w głowach ułożyli, 26,5 miliona na inwestycje drogowe. To chyba samo  

o sobie świadczy.  
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Starosta Pani Marzanna Wardziejewska dodała, że jak lobbujemy, jak się spotykamy  

z parlamentarzystami, bo to oni przekazują nam przede wszystkim te pierwsze wieści, o tych 

programach. Przecież traktujemy się poważnie dlatego, że nie jesteśmy dziećmi. Jeżeli oni 

mówią o założeniach, wiedzą jakiej wysokości środki można przeznaczyć na dane 

województwo, mniej więcej. Podchodzą do tego, już wiedzą, ze względu na wielkość powiatu, 

ile tych środków z danego programu może trafić. Skoro nas informują o takich założeniach, to 

byłoby też, no myślę, że no niepoważne wystosować takie wnioski, które są bardzo wysokie. 

Gdzie nie mamy wtedy po prostu pewności nawet, że będziemy mieli środki wtedy na wkład 

własny. Musimy patrzeć i na jedno i na drugie. 

 

Radny Pan Marek Kuskowski odpowiedział, że świadczy o sile i o argumentacji. Panie 

Wicestarosto, skoro są mniejsi, którzy potrafią wziąć więcej, to znaczy, że mają lepszą 

argumentację, to znaczy, że są lepiej postrzegani i są lepszymi gospodarzami we własnych 

powiatach. Skoro mogą więcej, to są w stanie przekonać. Skoro Państwo mówicie,  

że to nie decydują merytoryczne kwestie, bo gdyby tak było, to byśmy oceniali. To jeżeli chodzi 

o skuteczność polityczną, od wieloletnich radnych, wieloletnich starostów, członków zarządu, 

może oczekiwać tyle, że przez te lata sobie zbudowali taką skuteczność i taką dobrą wokół 

siebie atmosferę, że są w stanie przekonać, że to właśnie my, a nie inni, powinni dostać więcej. 

Co z tej wypowiedzi wynika? Macie tyle, bo dla was tyle zaplanowaliśmy i się cieszcie.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedziała, że rozumiem, że przez Radnego Pana Marka 

Kuskowskiego  nie przemawia żadna zawiść, zazdrość ani próba dokuczenia, bo oto go przecież 

nie podejrzewam. Jest bardzo racjonalny, zobiektywizowany radny, posiadający wielkie 

doświadczenie, zarówno życiowe jak i prawne, jak i wszelkie inne. Więc nie podejrzewam  

o to. Natomiast ocena należy do Państwa. Zwykłego budżetu, tak myślę, że około 20 do 30 

milionów mamy zwyczajowo. Trafia nam się 26,5 miliona na inwestycje. Czy to jest mało czy 

nie. Oceńcie Państwo sami.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 
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uchwalenia budżetu Powiatu Gołdapskiego na 2023 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Alicja Anna Iwaniuk, Grażyna Barbara Senda, 

Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, Stanisław Wójtowicz 

PRZECIW (3) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Marek Kuskowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Leszek Retel, Wioletta Tomaszewska-Walc, Piotr Wasilewski 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska podziękowała za podjęcie uchwał. Starosta Pani 

Marzanna Wardziejewska dodała, że szczęśliwie będziemy realizować ten budżet  

i szczęśliwie znajdziemy się za rok w tym samym miejscu, gdzie będziemy uchwalać kolejny 

budżet  

 

Ad. 9c 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2037 /projekt uchwały Rady 

Powiatu  w załączeniu – zał. nr 13 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że zgodnie z art. 229 ustawy  

o finansach publicznych wartości przyjęte wieloletniej prognozie finansowej i budżecie 

jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co najmniej w zakresie wyniku 

budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki samorządu 

terytorialnego. W wieloletniej prognozie finansowej oraz w wykazie przedsięwzięć urealniono 

poszczególne wartości zgodnie z uchwałą w sprawie zmian budżetu w 2022 r. Zaktualizowano 

dane uzupełniające. W związku z powyższym dokonano następujących zmian w przyjętych 

wartościach do Wieloletniej prognozy finansowej: Zwiększono plan dochodów budżetu powiatu 

w 2022 roku o kwotę 60 126,52 zł. Po zmianach dochody budżetu powiatu wynoszą  

49 823 850,60 zł, z tego: dochody bieżące w wysokości 43 534 775,40 zł, dochody majątkowe  

w wysokości 6 289 075,20  zł. Zwiększono plan wydatków budżetu powiatu o kwotę 60 126,52 zł. 
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Wydatki budżetu powiatu po zmianie wynoszą 51 571 853,25 zł, z tego: wydatki bieżące  

w wysokości 42 122 959,04 zł, wydatki majątkowe w wysokości 9 448 894,21  zł. Wynik budżetu 

w roku 2022 zamknął się deficytem w wysokości 1 748 002,65 zł. Deficyt budżetu powiatu  

w  wysokości  1 748 002,65 zł zostanie sfinansowany: przychodami pochodzącymi  

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających  

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w wysokości  

oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na realizację 

programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w wysokości oraz 

wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji na realizację 

programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w wysokości 

1 748 002,65 zł. Przychody budżetu po zmianie wynoszą 1 848 002,65 zł.  

Są to  niewykorzystane środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 8 ustawy  

o finansach publicznych tj. środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych  

w wysokości 1 538 065,45 zł, środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 - środki pochodzące  

z budżetu Unii Europejskiej otrzymane w roku 2021 zaś wydatki zostaną poniesione w 2022 r. 

w wysokości 309 937,20 zł. Rozchody budżetu w 2022 r. wynoszą 100 000,00 i zostaną 

przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów  

i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych. Wieloletnia prognoza finansowa 

odzwierciedla aktualny stan budżetu powiatu i po dokonanych zmianach Powiat Gołdapski 

spełnia warunek z art.243 ustawy o finansach publicznych.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2037. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 
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Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Alicja Anna Iwaniuk, Marek Kuskowski, 

Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Leszek Retel, Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.  

 

Ad. 9d 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2022 rok. /projekt uchwały Rady Powiatu  

w załączeniu – zał. nr 14 do protokołu/. 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że dochody w Starostwie 

Powiatowym w Gołdapi  w rozdziale 75020 „Starostwa powiatowe” proponuje  

się zmniejszenie planu dochodów o kwotę 2 000,00 zł w celu urealnienia planu dochodów  

do bieżącego wykonania. Zespół Placówek Edukacyjno-Wychowawczych w rozdziale 80102 

„Szkoły podstawowe specjalne” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę  

2 466,00 zł w związku z pozyskanymi środkami z Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi  

z tytułu podpisania umowy nr 4/ZW/2022 z dnia 13.09.2022 w sprawie organizacji prac 

interwencyjnych w ramach programu z rezerwy ministra pn. „Program aktywizacji zawodowej 

bezrobotnych zamieszkałych na wsi”. W rozdziale 80149 „Realizacja zadań wymagających 

stosowania specjalnej organizacji nauki  i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego” 

proponuje się  zwiększenie planu dochodów o kwotę 1 586,00 zł w związku z otrzymanymi 

wpłatami za dożywianie i dowozy i odwozy wychowanków. W rozdziale 80195 „Pozostała 

działalność” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 149,52 zł w związku  

z otrzymanymi odsetkami bankowymi. W rozdziale 85403 „Specjalne ośrodki szkolno-

wychowawcze” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 14 525,00 zł w związku 

otrzymanymi wpłatami wychowanków i nauczycieli za wyżywienie oraz z tytułu naliczonych 

odsetek. W rozdziale 85410 „Internaty i bursy szkolne ” proponuje się zwiększenie planu 

dochodów  o kwotę 3 400,00 zł w związku z tytułu otrzymanych wpłat wychowanków  

za wyżywienie i zakwaterowanie w bursie szkolnej. Zarząd Dróg Powiatowych w rozdziale 
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60014 „Drogi publiczne powiatowe” proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 

40 000,00 zł w związku z otrzymanymi środkami: za sprzedaż drewna w pasach dróg 

powiatowych, sprzedaż wyeksploatowanego majątku ruchomego, stanowiącego inwentarz 

jednostki. Plan dochodów budżetu powiatu zwiększa się per saldo o kwotę 60 126,52 zł. 

Wydatki Starostwa Powiatowe w Gołdapi w rozdziale 80195 „Pozostała działalność” 

proponuje się dokonanie przesunięcia środków finansowych w ramach posiadanego planu 

finansowego w celu prawidłowej realizacji zadań. Powiatowy Urząd Pracy w Gołdapi  

w rozdziale 85333 „Powiatowe Urzędy Pracy” proponuje się dokonanie przesunięcia środków 

finansowych o kwotę 5 476,00 zł w ramach posiadanego planu finansowego w celu 

prawidłowej realizacji zadań. Zespół Placówek Edukacyjno–Wychowawczych w rozdziale 

80102 „Szkoły podstawowe specjalne” proponuje się dokonanie zmniejszenia planu wydatków 

o kwotę 1 595,00 zł w ramach posiadanego planu finansowego w celu prawidłowej realizacji 

zadań. W rozdziale 80134 „Szkoły zawodowe specjalne” proponuje się zwiększenie  planu 

wydatków o kwotę 4 833,20 zł  na pokrycie wynagrodzeń osobowych pracowników 

administracji i obsługi i nauczycieli, składek ZUS  i PPK oraz zakupu materiałów  

i wyposażenia, usług oraz podróży służbowych. Częściowo brakujące środki zostały pokryte z 

wypracowanych dochodów. Pozostałe zmiany dotyczą przesunięć w ramach posiadanego planu 

wydatków w celu realizacji bieżących zadań. W rozdziale 80147 „Biblioteki pedagogiczne” 

proponuje się dokonanie przesunięcia środków finansowych w ramach posiadanego planu 

finansowego w celu prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale 80149 „Realizacja zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci  

w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach 

wychowania przedszkolnego” proponuje się  zwiększenie planu wydatków o kwotę 3383,40 zł  

na pokrycie wynagrodzeń osobowych pracowników administracji i obsługi i nauczycieli, 

składek ZUS oraz zakupu materiałów i wyposażenia i usług. Częściowo brakujące środki 

zostały pokryte  z wypracowanych dochodów.  Pozostałe zmiany dotyczą przesunięć w ramach 

posiadanego planu finansowego w celu prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale 80195 

„Pozostała  działalność” proponuje się zwiększenie planu wydatków o kwotę 149,52 zł  w celu 

prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale 85403 „Specjalne ośrodki szkolno - wychowawcze” 

proponuje się zwiększenie planu wydatków o kwotę 10 191,40 zł na pokrycie wynagrodzeń 

osobowych pracowników administracji i obsługi, składek ZUS oraz zakupu materiałów, 

wyposażenia i usług. Brakujące środki zostały pokryte z wypracowanych dochodów. Pozostałe 

zmiany dotyczą przesunięć w ramach posiadanego planu finansowego w celu prawidłowej 

realizacji zadań. W rozdziale 85410 „Internaty i bursy szkolne” proponuje się zwiększenie 
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planu wydatków o kwotę 5 164,00 zł na pokrycie składek ZUS oraz zakupu materiałów, 

wyposażenia i usług. Częściowo brakujące środki zostały pokryte z wypracowanych 

dochodów. Pozostałe zmiany dotyczą przesunięć w ramach posiadanego planu finansowego  

w celu prawidłowej realizacji zadań. W rozdziale 85417 „Szkolne schroniska młodzieżowe” 

proponuje się przesunięcia środków w ramach posiadanego planu wydatków w celu realizacji 

bieżących zadań. Zespół Szkół Zawodowych w rozdziale 80195 „Pozostała działalność” 

proponuje się przesunięcie środków w ramach posiadanego planu projektu „Uczymy  

się w Europie” w celu prawidłowej realizacji zadań. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna  

w rozdziale 85406 „Poradnie psychologiczno-pedagogiczne, w tym poradnie  specjalistyczne” 

proponuje się zmniejszenie środków o kwotę 2 000,00 zł w celu urealnienia planu do bieżących 

potrzeb. Zarząd Dróg Powiatowych w rozdziale 60014 „Drogi publiczne powiatowe” 

proponuje się zwiększenie planu wydatków o kwotę 49 322,70 zł w związku z koniecznością 

zabezpieczenia środków na: zakup oznakowania pionowego w celu realizacji wniosków 

złożonych przez mieszkańców powiatu gołdapskiego, przygotowanie dokumentacji w związku 

z ogłoszonym w terminie od 17 października do 16 grudnia 2022 r. naborem wniosków  

o przyznanie pomocy na operacje typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” w ramach 

działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na obszarach wiejskich” z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup materiałów do 

budowy chodnika przy ul. Bagiennej w Gołdapi”, zadanie inwestycyjne pn. : „Zakup piaskarki 

samozaładowczej hydraulicznej do ciągnika”. W rozdziale 75020 „Starostwa powiatowe” 

proponuje się dokonanie zmniejszenia  środków finansowych o kwotę per saldo 9 322,70 zł . 

Zmniejszenie wynika z urealnienia  wykonania planu wydatków bieżących na koniec 2022 

roku. Plan wydatków budżetu powiatu zwiększa się per saldo o kwotę 60 126,52 zł. Plan 

dochodów zwiększył się o kwotę 60 126,52 zł i po zmianach wynosi 49 823 850,60 zł. Plan 

wydatków zwiększył się o kwotę 60 126,52 zł i po zmianach wynosi 51 571 853,25 zł. Deficyt 

budżetu po zmianie wynosi 1 748 002,65 zł.  Przychody budżetu po zmianie wynoszą 

1 848 002,65 zł. Rozchody 100 000,00 zł. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Radny Pan Marek Kuskowski zapytał kto zdecydowała o remoncie chodnika na ulicy Bagiennej   

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że o remoncie zdecydowali 

mieszkańcy ulicy Bagiennej. 
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Radny Pan Marek Kuskowski zapytał dlaczego akurat na tej ulicy został wyremontowany 

chodnik.     

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek dodał, że zostanie to wykonane siłami Zarządu Dróg 

Powiatowych, to dlaczego mamy tego nie zrobić.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski zapytał, kto zgłosił ten wniosek czemu akurat na Bagiennej  

a nie na Wileńskiej.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że to on jest inicjatorem tego wniosku.  

 

Radny Pan Marek Kuskowski odpowiedział, że apelowała Pan o powagę. Radny Pan Marek 

Kuskowski dodał, że pyta poważanie.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że chodnik jest uczęszczany przez wiele osób. 

Została wyremontowana droga i już pełnym wypełnieniem jest remont chodnika. Wicestarosta 

Pan Andrzej Ciołek dodała, że powyższy remont znalazła akceptację Zarządu oraz Komisji 

Stałej i znalazło się to w budżecie.   

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2022 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Alicja Anna Iwaniuk, Marek Kuskowski, 

Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
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Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Leszek Retel, Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 9e 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Gołdapi na 2023 rok /projekt 

uchwały Rady Powiatu  w załączeniu – zał. nr 15 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że uchwała została 

omówiona szczegółowo na Posiedzeniu Komisji Stałej Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Gołdapi na 2023 rok.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja 

Anna Iwaniuk, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Marianna Kuliś, Marek Kuskowski 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu. 

 

Ad. 9f 
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Wiceprzewodnicząca Komisji Stałej Pani Grażyna Senda przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Stałej Rady Powiatu w Gołdapi na rok 

2023 /projekt uchwały Rady Powiatu w załączeniu- zał. nr 16 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Stałej Pani Grażyna Senda poinformowała, projekt uchwały jest 

analogiczny do planu pracy w roku bieżącym.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu? 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałej Rady Powiatu w Gołdapi na rok 2023.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Alicja Anna Iwaniuk, 

Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, 

Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Falińska, Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Marianna Kuliś, Marek Kuskowski 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu. 

 

Ad. 9f 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Dominiuk  przedstawił projekt Uchwały Rady 

Powiatu zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Gołdapi na rok 2023 /projekt uchwały Rady Powiatu w załączeniu – zał. nr 17 do 

protokołu/. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Dominiuk poinformowała, że 19 grudnia 2022 

roku został opracowany plan kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023. Został przedstawiony na 
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posiedzeniu komisji stałej. Uwag nie wniesiono. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Pan Józef Dominiuk zwrócił się z prośbą zatwierdzenia planu Komisji Rewizyjnej na 2023. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gołdapi na rok 2023. 

 Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Alicja Anna Iwaniuk, 

Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, 

Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Anna Falińska, Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Marianna Kuliś, Marek Kuskowski 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu. 

 

Ad. 9h 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Pan Łukasz Kacprzyk przedstawił 

projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Gołdapskiego do roku 2030” /projekt uchwały Rady Powiatu w załączeniu- 

zał. nr 18 do protokołu/. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Pan Łukasz Kacprzyk 

poinformował, że zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony 

środowiska organ wykonawczy województwa, powiatu i gminy, w celu realizacji polityki 

ochrony środowiska, sporządza odpowiednio wojewódzkie, powiatowe i gminne programy 

ochrony środowiska, uwzględniając cele zawarte w strategiach, programach  
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i dokumentach programowych, o których mowa w art. 14 ust. 1. Stosownie do art. 18 ust. 1 

ww. ustawy programy, o których mowa w art. 17 ust. 1, uchwala rada powiatu.  

W § 3 uchwały Nr LX/282/2022 Rady Powiatu w Gołdapi z dnia 29 listopada 2022 r.  

w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gołdapskiego do roku 2030” 

błędnie zapisano, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego. W rzeczywistości uchwała 

jest podejmowana przez radę powiatu i wchodzi w życie z dniem jej podjęcia.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 

Gołdapskiego do roku 2030”. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Jarosław Wiktor Dzienis, Anna Falińska, Alicja 

Anna Iwaniuk, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Marianna Kuliś 

 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu. 

 

Ad. 10 

Interpelacje Radnych nie zgłoszono  

 

Ad. 11 
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Radny Pan Marek Kuskowski złożył zapytania w formie pisemnej na ręce Pani 

Przewodniczącej. Zwróciła również z prośba o przekazanie korespondencji dotyczącej wniosku 

dyrektorów ze związkami zawodowymi.   

 

Ad. 12 

Radna Pani Anna Falińska złożyła wniosek od sołtysa wsi Juchnajcie dotyczący zimowe 

utrzymania dróg.  

 

 

Ad. 13 

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania, interpelacje i wnioski Radnych nie zgłoszono.  

 

Ad. 14 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski Komisji Stałych Rady nie zgłoszono.  

 

Ad. 15 

Radny Pan Adam Bruś podziękował za uczestnictwo w dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 

pokrótce informacje o sobie i problemach i życiu na terenie naszego powiatu.   

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska przywitała również Radnego Pana Adama Brusia  

i życzyła owocnej pracy.  

 

Ad. 16 

Wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

Ad. 17 

Głosu wolnego nie zabrano.  

 

Ad. 18 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk złożyła życzenia świąteczne i noworoczne 

mieszkańcom powiatu gołdapskiego, pracownikom starostwa, kierownikom oraz pracownikom 

jednostek organizacyjnych oraz radnym do powyższych życzeń przyłączyła się również 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska.  
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Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk podziękowała Radnym za pracę. Zamknęła obrady 

LXII (62) Sesji Rady Powiatu. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół składa się z 44 stron kolejno ponumerowanych.                   

Przewodniczący Rady                                                                                                                             

 Powiatu w Gołdapi  

 

           Alicja Anna Iwaniuk 

Protokołowała: Monika Bruszewska, 21.12.2022 r.  


